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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 
Referat 9. møde i Studienævnet for Psykologi 

 
Tid: 30. november 2022, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden 

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og merit-

udvalget 

 

4. Indstilling til dekanen af studieleder på Masteruddannelsen i rusmidler  

 

5. Godkendelse af delegationsskrivelsen, justering af praksis for barsel og 

principper for tildeling af enelokale og afskærmning 

Bilag 5a: Sagsfremstilling til delegationsskrivelsen, 5b: Delegationsskri-

velsen 2022, 5c: Sagsfremstilling barsel, 5d: Sagsfremstilling enelo-

kale/afskærmning 

 
6. Godkendelse af pensum F2023 

Bilag 6: Pensum, F2023  

 

7. Godkendelse af stamdata for fagudbuddet E23 

Bilag 7a: Fagudbud E23, Bachelor og tilvalg, 7b: Fagudbud E23, Kandi-

dat og tilvalg 

 

8. Drøftelse af revideret procedurenotat for opfølgning på kursusevalueringer 
og projektorienteret forløb 
Bilag 8a: Sagsfremstilling procedurenotat, 8b: Udkast til procedurenotat 

 

9. Drøftelse af bachelorseminarer med fokus på formidling F24 
 

10. Opfølgning på ugesedler 
 

11. Fremtidige dagsordens punkter 
 

12. Eventuelt  
 
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Ali Amidi  



 
 

  

  

Side 2/5 

 

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn  

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Mikkel Østergaard Johansen, Studentersager (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud: 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant) 

Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

 

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med ønske fra studenterrepræsentanterne om, at 

deres drøftelsespunkter fremadrettet bliver rykket længere frem på dagsorde-

nen, når dette er muligt. De ønskede desuden at drøfte betinget optag på kan-

didatuddannelsen på næste møde.   

 

Punkt 2. Orientering fra formanden 

Udbuddet af bachelorseminarer for F23 har været for lille, og det har derfor 

været nødvendigt at udbyde ekstra kurser samt udvide deltagerantallet på an-

dre. Dette skal indtænkes i den kommende planlægning af F24. 

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensa-

tions- og meritudvalget 

Fra meritudvalgets side var der ønske om at drøfte retningslinjerne for vurde-

ring af valgfag, bachelorseminarer og fordybelsesseminarer og skelnen mellem 

disse. Dette tages op på mødet i februar med det nye studienævn. 

 

Punkt 4. Indstilling til dekanen af studieleder på Masteruddannel-

sen i rusmidler  

Studienævnet indstillede adjunkt Kirsten Søndergaard Frederiksen som stu-

dieleder for Masteruddannelsen i rusmidler gældende fra 1. januar 2023. 

 

Punkt 5. Godkendelse af delegationsskrivelsen, justering af praksis 

for barsel og principper for tildeling af enelokale og afskærmning 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling til delegationsskrivelsen, delegati-

onsskrivelsen, sagsfremstilling vedrørende barsel og sagsfremstilling vedrø-

rende enelokale/afskærmning. Sagsbehandleren fra BSS Studier deltog under 

punktet. Regelgrundlaget i delegationsskrivelsen er opdateret, jf. nye bekendt-

gørelser. Desuden udgår afsnittet om framelding og udskiftning af fag efter 
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frist af delegationsskrivelsen, da denne type af ansøgninger fremadrettet be-

handles som faktisk forvaltning. 

 

Den 2. august 2022 trådte nye barselsregler i kraft. I forlængelse heraf inde-

holder den nye SU-bekendtgørelse ændrede bestemmelser om tildelingen af 

SU-klip. Begge forældre har ret til 9 måneders ekstra SU-klip i forbindelse 

med barsel. Det indstilles fra BSS Studier, at studienævnets praksis justeres 

ift. dette, så der sikres ligestilling i barselsrettighederne. Specialet kan bero-

sættes i 9 måneder. Barsel kan påbegyndes 4 uger før termin. 

 

Tildeling af enelokaler og afskærmning har tidligere været behandlet som fak-

tisk forvaltning, men fremadrettet skal disse sager afgøres af studienævnet. 

Der indstilles derfor til, at studienævnet viderefører BSS Studiers principper 

for tildeling af enelokaler og afskærmning. Studienævnet spurgte ind til kravet 

til dokumentation. Der lægges vægt på den lægefaglige beskrivelse. Ansøgnin-

ger, som falder uden for de skitserede rammer, eller hvor der er tvivl om, hvor-

vidt den studerende skal tildeles enelokale eller afskærmning vil blive forelagt 

studienævnet.  

 

Studienævnet godkendte delegationsskrivelsen, justeringen af tildeling af bar-

sel og SU-klip samt BSS Studiers principper for tildeling af enelokaler og af-

skærmning. En fælles AU praksis for tildeling af lydisolerende hovedtelefoner 

vil blive drøftet på et senere tidspunkt. Dispensationsansøgninger, som vedrø-

rer brug af lydisolerende hovedtelefoner, vil derfor blive forelagt studienævnet 

til behandling som hidtil, indtil der er truffet en fælles beslutning på området. 

 

Punkt 6. Godkendelse af pensum F2023 

Til punktet var fremsendt det samlede pensum for foråret 2023. Studenterre-

præsentanterne kunne først godkende pensum, når dette var opgjort i normal-

sider for alle relevante fags vedkommende. 

 

Studienævnet godkendte pensum F2023 på forudsætning af, at det opdateres 

med angivelse i normalsider.  

 

Punkt 7. Godkendelse af stamdata for fagudbuddet E23 

Til punktet var fremsendt fagudbud for bachelor, kandidat, tilvalg samt en til-

rettet Summer University kursusbeskrivelse fra Masteruddannelsen for rus-

midler. Formanden fremhævede, at udbuddet af seminarer var for stort og be-

mærkede, at et par stykker burde nedlægges med det samme. Studienævnet 

drøftede udbuddet, hvor der skal være minimum tre engelsksprogede semina-

rer af hensyn til udvekslingsstuderende. Ift. de studerende vil det være en for-

del, hvis der ikke skal aflyses alt for mange seminarer, efter de har valgt.  

 

Studienævnet godkendte fagudbuddet for E23, hvor der fjernes et engelsk-

sproget seminar og yderligere et seminar, besked om hvilke eftersendes. Stu-

dienævnet godkendte ligeledes den tilrettede Summer University kursusbe-

skrivelse, hvor eksamensformen var ændret fra WHAI til WHAI + oral.  
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Punkt 8. Drøftelse af revideret procedurenotat for opfølgning på 

kursusevalueringer og projektorienteret forløb 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling og udkast til revideret procedureno-

tat. Det tiltagende omfang af projektorienterede forløb på Aarhus BSS nødven-

diggør bedre kvalitetssikring af forløbene og information om de studerendes 

læringsudbytte. I forlængelse heraf foretages ligeledes en opdatering af proce-

dure for opfølgning på evalueringsresultaterne.  

 

Studienævnet drøftede udkastet til det reviderede procedurenotat og opfølg-

ningen på det projektorienterede forløb. Ift. evaluering af praktik er spørgsmå-

lene tilpassede, så de passer til praktikforløbet. Det akademiske udbytte af 

praktikken skal fremgå, så der kan eventuelt suppleres med spørgsmål rettet 

mod det indholdsmæssige. Ift. kursusevalueringerne generelt er der på Ud-

dannelsesforum fokus på de åbne kommentarfelter, da der nogle gange frem-

går personlige og usaglige kommentarer i evalueringerne.  

 

Formanden fremhævede, at det er vigtigt, at få kommentarerne rettet mod 

selve undervisningsformatet i stedet for mod underviseren. Studienævnet 

drøftede dette. Da evalueringerne er anonyme, er der en tendens til, at kom-

mentarerne kan blive mere skarpe og personrettede. Samtidig skal der være 

mulighed for, at de studerende kan udtrykke sig og videregive deres mening 

om undervisningen. Formanden bemærkede, at der kigges nærmere på den 

måde, spørgsmålene er formuleret på. Samtidig opfordres de studerende til 

konstruktiv feedback. Fokus på en frugtbar proces vil kunne tages op på ’Psy-

kologiens fundering og perspektiv’ på 1. semester og på instruktorholdene.  

 

Punkt 9. Drøftelse af bachelorseminarer med fokus på formidling 

F24 

Forslag til ændring af bachelorseminarerne er udsendt til underviserne og vil 

blive drøftet på næste studienævnsmøde med afsæt i undervisernes kommen-

tarer. Baggrunden for mangel på undervisere til bachelorseminarerne er, at 

forårssemesteret er særligt travlt pga. bachelorprojekter og specialer. 

 

Der er kommet tilbagemeldinger fra omkring halvdelen af underviserne. Der 

foreslås blandt andet større frihed til at bruge vejledningstimerne, som man 

ønsker samt mulighed for at udbyde forskellige typer af undervisningsforløb i 

forbindelse hermed. Studienævnet drøftede vejledningsdelen med afsæt i, at 

alle er forpligtet til at vejlede i bacheloropgaver. En VIP-repræsentant foreslog, 

at fordelingen af vejledningen laves på afdelingsniveau i stedet for på individ-

niveau. Bachelorseminarerne kunne fordeles blandt faggrupperne, hvor de 

selv er ansvarlige for udbuddet. I tilknytning hertil blev det bemærket, at vej-

ledningsdelen kan komme til at virke løsrevet, hvis der ikke er et seminar som 

udgangspunkt. En anden mulighed på individniveau kunne være en rotations-

ordning blandt underviserne. Alternativt kunne de manglende bachelorsemi-

narer fordeles blandt de undervisere, der har færrest undervisningstimer.  
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Formanden udsender de skriftlige tilbagemeldinger fra underviserne inden 

næste møde. Det bliver det nye studienævn, der kommer til at træffe den ende-

lige beslutning om bachelorseminarernes udformning fra F24. 

 

Punkt 10. Opfølgning på ugesedler 

Der har været afholdt møde med kognitionsgruppen og instruktorerne, der var 

ingen studenterrepræsentanter, der havde mulighed for at deltage. Faget er 

begyndt med diskussionsspørgsmål, som der arbejdes videre med. Generelt 

var hverken undervisere eller instruktorer begejstrede for ideen om ugesedler. 

Næstformanden fremhævede, at det er vigtigt at føre processen videre, selvom 

der har været udfordringer ift. opstarten på Social- og personlighedspsykologi. 

Formanden bemærkede, at ugesedlerne skal tages op til hver instruktorgang. 

Jo bedre spørgsmålene bliver, jo mere vil ugesedlerne komme til at fylde. 

Dette vil baseres på tilbagemeldinger fra instruktorer og studerende. Der er en 

formodning om, at der kommer til at køre flere runder, før spørgsmålene fun-

gerer optimalt. Der har været bemærkninger fra instruktorerne om, at de nu-

værende spørgsmål var for upræcise uden forklaring på relationen til pensum. 

Der vil skulle følges op efter hvert semester både ift. udformningen af spørgs-

målene, brugen af disse samt det sociale aspekt knyttet til studiegrupperne og 

afhjælpning af ensomhed i forbindelse hermed. Formanden undersøger, om 

ugesedlerne kan indsamles ifm. midtvejsevalueringerne, så studienævnet kan 

få dem fremsendt. Næstformanden havde endvidere været til møde vedrø-

rende studiemiljøet på psykologi med fokus på et mødested for de studerende 

med en naturlig forbindelse til underviserne samt områder, hvor der kan læses 

med mulighed for gruppearbejde.  

 

Punkt 11. Fremtidige dagsordens punkter 

o Drøftelse af betinget optag på kandidatuddannelsen  

o Drøftelse af retningslinjerne for vurdering af valgfag, bachelorseminarer 

og fordybelsesseminarer (mødet i februar) 

 

Punkt 12. Eventuelt  

Der var ikke noget under punktet.  

 

Mødet sluttede 14.30 

 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand         Referent 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


